
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-05-14, § 12 

 

 Tid: 14 maj 2009 kl 16.00 – 16.10 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 27 maj 2009 

  

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katharina Gratschew (m)  

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s)  

Jari Visshed (s)  

Berit Kruse (s)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande 

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp)  

Bo Holmberg (s)  

Margareta Malm (s)  

Gunnar Sandell (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, 

Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord 

Swedenhammar från roteln. Närvarande var även Eva Olofsson från trafikkontorets 

nämndsekretariat. 



  

 
 § 12 

Utredning om ny stadsdel på Årstafältet. Lägesredovisning 

Dnr E2007-511-00904 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner lämnad redovisning samt föreslagen 

 utredningsbudget. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 17 april 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) ställer sig bakom kontorets förslag. (se 

 beslutet) 

 

2) Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) föreslår följande: 

1 Förslaget om att gå vidare med projektet avslås. 

2 Utveckla landskapsparken enligt tidigare fattade beslut. 

 

Söderort behöver en landskapspark och grönytor för friluftsliv och idrott, för 

samvaro och rörelse. Den tidigare planerade utvecklingen av Årstafältet ska 

fullföljas och ge det tillskott av kvalitativ parkmark som behövs i södra Stockholm. 

Det fanns bred majoritet för det tidigare förslaget om en landskapspark och det var 

dessutom lokalt förankrat. Det är synd att detta inte blev verklighet. 

 

3) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår följande: 

1 Förslaget på ny stadsdel på Årstafältet avslås. 

2 Färdigställa den beslutade landskapsparken. 

3 Därutöver anförs följande: 

 

Årstafältet var tidigare inte tillgängligt på grund av den hårt trafikerade 

Årstalänken. När Södra länken tunneln öppnades för trafik blev situationen helt 

annorlunda och Årstafältet ett grönområde att räkna med för boende i Årsta, 

Östberga och Enskede. När Årstafältets framtid diskuterades under föregående 

majoritet bjöds de boende in att delta i beslutsprocessen. Bakom det beslut som 

fattade, att göra Årstafältet till en landskapspark, ställde sig samtliga partier. 

Bakom beslutet fanns även andra beslut om förtätning i Östberga och i Årsta. 

Kraftledningen mellan Solberga och Gullmarsplan som passerar Årsta håller på att 

markläggas och bostäder planeras byggas i anslutning till kraftledningsgatan, det 

så kallade Årstastråket. Antalet boende i området kommer att öka markant de 

närmaste åren liksom behovet av rekreationsytor och grönområden. Söderort är 

dessutom relativt fattigt på gröna ytor i jämförelse med andra stadsdelar.  

 

Den nuvarande majoriteten har rivit upp beslutet om landskapspark på Årstafältet 

vilket innebär att parken inte färdigställs och de pengar som finns budgeterat inte 

använts. Istället har det utlysts en internationell arkitekttävling och utsett en 



  

vinnare. Vänsterpartiet kräver att planeringen av en ny stadsdel avslutas och att 

landskapsparken färdigställs efter tidigare beslut. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) enligt följande: 

 

Vi anser att exploateringen är alldeles för stor. Vi motsätter oss att majoriteten vill 

bebygga i stort sett hela fältet. Vi vill att exploateringen sker på de hårdgjorda 

ytorna och att grönområdet bevaras för rekreation och idrottsytor. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


